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Hvorfor får hunden vannhale?
Halelammelse kommer av en overanstrengelse 
i musklene i halen som gir en betennelsestil-
stand i muskulaturen og i nervene i halerota. 
Betennelsen fører til at musklene hovner opp 
og klemmer på nervene slik at halen lammes. 
Dette er ikke farlig, men det er smertefullt for 
hunden. Vannhale oppstår ofte etter bading når 
hunden har svømt mye og gjerne i kaldt vann. Da 
kommer lammelsen som regel dagen etter badin-
gen. Hunder som jakter mye og hardt i dårlig vær, 
blir kalde og slitne, kan også våkner neste morgen 
med lammelse i halen. En annen velkjent situasjon 
er at hunden bades før utstilling og holdes så i ro 
for å unngå at den ruller seg i gress og jord og skit-
ner seg til. Dermed blir musklene litt kalde. På vei 
til utstillingen ligger hunden i bur og vel framme 
ser den sørgelig ut med sin vonde, hengende hale. 
Halelammelse kan også oppstå når hunden har 
hoppet forkjært ned fra f.eks. trimmebordet.

Bør man oppsøke veterinær?
Tegn på halelammelse er halen som henger 

rett ned, enten helt inne ved halerota eller lite 
stykke lenger ut.  Halerota og bakerste del av 
ryggen kan være øm og den kan også ha hoven 
halerot. Hunden ser generelt trist ut og kan 
ikke logre. Den kan også få problemer med å 
sitte, bli ustø i bakparten, få vansker med å gå 
på do og tisper kan få problemer med å tisse. 

Om du bør oppsøke veterinær kommer litt an 
på hundens allmenntilstand. Dersom hunden 
virker noenlunde ok og du vet at den har badet 
eller hatt en stor fysisk anstrengelse, kan du se 
det litt an. Holdes hunden i ro, varm og tørr, 
vil betennelsestilstanden gå over etter to til ti 
dager. Dersom hunden har veldig vondt eller 
du ønsker at hunden raskt skal komme seg, 
kan det være aktuelt å få smertelindrende og 
betennelsesdempende medisin. Husk da på ka-
renstid dersom hunden skal delta på utstilling 
eller prøve! Halelammelse kan også komme av 
andre skader som brist, brudd, prolaps, mm. Er 
du usikker på hva som har skjedd, kan det være 
lurt å ta en tur til veterinær.

Hvordan forebygge vannhale?
En hund som en gang har hatt vannhale får 
det dessverre lettere igjen. Det er derfor lurt å 
unngå de vanligste, utløsende faktorene som 
denne tilstanden:
1.	Unngå at hunden overanstrenger seg. 

Dersom hunden er i god fysisk kondisjon 
før svømming og jakt er den mindre sann-
synlig at den overanstrenger halemusklene. 
Husk også på å varme opp hunden før tre-
ning og aktiv lek med hopping og vridnin-
ger som kan også utløse halelammelse.

2.	Alltid tørk hunden grundig etter at den har 
badet eller vært ute i kjølig regn. Dersom 
du har et stykke å kjøre hjem, er det en god 
investering og ha et par handduker liggende 
i bilen og tørke hunden godt før den puttes 
i bilburet. Pass spesielt på kryss og bakpart. 
Når vannet fordamper fra den våte pelsen 
kjøles hunden ned.

3.	Hold hunden varm etter bading og hard 
fysisk aktivitet. Ha på den et varmende dek-
ken i bilen, på hytta eller når du har pause 
på jakt. Ull varmer godt selv på våt hund, 

og slipper ut fuktighet slik at hunden holder 
seg varm og tørker. Er du på hytta må du 
passe på at hunden ikke blir liggende i trekk 
og at den har litt romslig plass å ligge på. 
Hunden som ligger trangt i et bur får lettere 
vannhale. Vent derfor med bur til hunden 
er tørr og varm. 

4.	Ikke la hunden svømme lenge i iskaldt 
vann. Husk at selv på en glovarm dag midt 
på sommeren kan vannet være iskaldt 
grunnet snøsmelting og smelting fra bre.

Vannhale 

Glovarme sommerdager er det fristende med et 
avkjølende bad for både tobeinte og firbeinte, 
men husk at vannet kan være iskaldt, slik som 
her der det blå vannet er smeltevann fra en 
isbre. Tørk hunden godt etter det kalde badet, 
la den helst gå seg tørr eller putt på varmende 
dekken til den tørker dersom den må direkte i 
bilburet. Foto: Inger Handegård

Ta av halsbånd og sele før du lar hunden svømme. Grunnen til dette er at 
bånd og seler kan hekte seg opp i pinner i vannet og hunden kan få en fram-
fot inni halsbåndet. Pass også på at det ikke er store løkker på apportene du 
bruker i vannet. Like etter at dette bildet ble tatt fikk hunden framfoten inn 
i løkka på dummyen og da den ikke ville slippe taket holdt den på å drukne. 
Hadde ikke eieren vært så nær kunne dette endt i en katastrofe. 

Det kalles vannhale 
eller halelammelse på 
norsk og på fagspråket 
kalles denne tilstanden 
akutt, caudal myopati. 
Halelammelse er et godt 
beskrivende ord for 
hunden får lammelse i 
halen og er ikke i stand 
til å heve halen sin og 
logre. Problemet oppstår 
ofte i forbindelse med 
bading – men ikke alltid.

Tekst: Inger Handegård

Hunder som er mye i båt eller på brygger, bør ha på flytevest for sikker-
hetens skyld. Flytevest er også lurt å sette på hunder som ikke er så flinke 
å svømme ennå, som trener apport i vann, som skal svømme over lengre 
strekninger eller som svømmer i iskaldt vann. En del uerfarne hunder 
prøver å løfte apporten opp av vannet; resultatet er at rompa går ned og 
frambeina kommer opp av vannet. Hunden blir stående rett opp og ned 
i vannet uten å komme seg av flekken, den kommer nesten på rygg og 
svømmer baklengs i sirkler og kan drukne. Foto: Inger Handegård


